



8. hovedkreds

Referat af ordinært delegeretmøde 2025 i Dansk Skak Unions 8. Hovedkreds Onsdag 18. juni 2025 kl. 19.00

Afholdt hos Allerød Skakklub, Skovensvej 4, 1. sal, 3450 Allerød

Delegeretmødet blev indledt med at mindes de skakkammerater fra hovedkredsen, som er gået bort det seneste år: Peter Christensen (Solrød), Johannes Jensen (Allerød) og Mogens Nielsen (Helsingør). Herefter gik man over til den egentlige dagsorden.

1. Valg af dirigent, referent og evt. stemmetællere

Birger Hagstrøm blev valgt til dirigent.

Jakob Werner blev valgt til referent.

Dirigenten vurderede, at det ikke var nødvendigt at vælge stemmetællere.

Dirigenten konstaterede, at delegeretmødet var lovligt indvarslet ifølge vedtægterne og dermed beslutningsdygtigt.

Følgende klubber var repræsenteret (stemmetal i parentes):

Allerød (4), Frederikssund (1), Furesø (1), Helsingør (4), Hillerød (5), Nordkalotten (2), Roskilde (3), Sjælsø (3), Tune (1). I alt var 24 ud af 33 mulige stemmer til stede.

Fra bestyrelsen var Jakob Werner, Reto Utiger Sørensen og Rasmus Bjørkvig til stede.

2. Hovedkredsbestyrelsens beretning ved formanden

Jakob Werner fremlagde sin formandsberetning (se bilag), som herefter blev sat til debat.

René Weichel, Helsingør (RW) nævnede som supplement til resultatdelen, at Bjørn Gundelach fra Helsingør havde vundet det københavnske junior grand prix.

Thomas Larsen, Frederikssund (TL): Ros til formanden for indsatsen og enig i, at strukturen i DSU er forældet. Den er for tung med for meget bureaukrati.

Martin Noer, Nordkalotten (MN): Opbakning til at gå videre med en strukturdebat. DSU har ikke en tidssvarende struktur, og vi ser gerne et lønnet sekretariat.

Hans E. Jacobsen, Hillerød (HJ) ville gerne vide, om beretningen afspejler formandens tanker, eller om der er grobund i HB for forandringer.

Jakob Werner (JW) vurderede, at det var formandens tanker, og at der desværre næppe var opbakning i HB.

Birger Hagstrøm (BH) mente, at det blev svært at lave tingene om med den nuværende sammensætning i FU og HB.

MN: Vil nogle af de nye medlemmer af FU kunne overbevises om behovet for ændringer?

Jesper Kristiansen, Sjælsø (JC): Hvem beslutter strukturen i DSU, er det delegeretmødet?

RW: Enig i, at strukturen er forældet, så der skal gøres noget lobbyarbejde.

MN: Delegeretmødet bestemmer strukturen, men realistisk kan man ikke komme uden om HB og FU, hvis der skal være opbakning til ændringer.

JW erklærede sig enig i den vurdering.

HJ ønskede at vide, hvorfor der ikke er sket indstilling fra 8. hovedkreds til initiativpræmien, når der nu er så mange gode aktiviteter i klubberne.

JW svarede, at det er en konsekvens af, at han grundlæggende ikke ønskede formandsposten. Der er ikke tid og energi til indstillingsprocessen, selv om han var helt enig i, at der var en god liste med kandidater til både initiativpræmien og hæderstegnet.

Beretningen blev enstemmigt godkendt.

3. Kassereren fremsætter regnskabet for det senest afsluttede regnskabsår

Reto Utiger Sørensen (RS) fremlagde nøgletallene i regnskabet og knyttede nogle supplerende kommentar hertil:

- Bestyrelsen mener, at midlerne i hovedkredsen skal kanaliseres til skaklige aktiviteter i klubberne. Derfor er det ikke positivt med et overskud, men det er positivt, at overskuddet er halveret i forhold til forrige regnskabsår.
- De øgede udgifter til administration skyldes betaling for den nye hjemmeside.
- Øvrige udgifter dækker hovedsageligt opbevaring af hovedkredsens live-materiel.
- Tilgodehavender er blot udtryk for, at nogle af beløbene bliver betalt lidt sendt, hvilket er naturligt, da det er frivilligt arbejde.
- Bestyrelsen støtter helst aktiviteter for de mange, og vi har givet meget få afslag.
- Regnskabet er godkendt af revisoren uden bemærkninger.

TL ønskede at vide, om der er tilskud til Bornholms-kampe, og om reglerne er ændret.

RS: Hovedkredsen giver tilskud til transport til Bornholms-kampene i hovedkredsturneringen, men ikke til andre udgifter, og ikke til divisionsturneringen.

MN: Nordkalotten ville have været glade for et tilskud til en spillende træner i Europa Cuppen, vi er ærgerlige over den restriktive tilgang, når man har svært ved at få brugt midlerne.

RS: Henviste til at søge initiativpuljen og takkede for et godt input.

Regnskabet blev enstemmigt godkendt.

4. Indkomne forslag

Der var ikke indkommet forslag.

5. Fastlæggelse af budget og kontingent for kommende sæson

RS oplyste, at bestyrelsens forslag til budget for 2025 lagde op til at æde af formuen for at få midlerne bragt tilbage til klubberne. Det indebærer et underskud på 33.550 kr., hvilket især skyldes turneringsaktiviteter. De øvrige udgifter er i det store hele uændrede. Bestyrelsen foreslår uændret kontingent.

Budgettet med uændret kontingent blev enstemmigt vedtaget.

6. Valg af hovedkredsbestyrelse

Dirigenten fastslog, at halvdelen af bestyrelsen er på valg hvert andet år, i ulige år er det formand, holdturneringsleder og ungdomsleder.

JW oplyste, at der fortsat er store udfordringer med at få besat posterne i bestyrelsen.

Som det fremgik af formandsberetningen, er der behov for at få valgt en ny formand.

Ungdomslederen havde også givet udtryk for et ønske om at blive afløst på posten om end på et så sent tidspunkt, at det ikke kan lade sig gøre her og nu.

Til gengæld var det lykkedes at finde en god kandidat til posten som holdturneringsleder.

Trods dirigentens opfordring var det ikke muligt at finde andre kandidater til posterne, og formanden accepterede herefter nødtvungent at fortsætte på posten 6-8 måneder endnu, så hovedkredsen ikke skal stå uden formand. Herefter foretoges valghandlingen:

- **Formand:** Jakob Werner blev genvalgt med de nævnte forbehold.
- **Holdturneringsleder:** Torben Winther Jensen genopstillede ikke. Carsten Pedersen, Hillerød, blev valgt som ny holdturneringsleder og takkede for valget.
- **Ungdomsleder:** Peter Willer Svendsen blev genvalgt med de nævnte forbehold.

7. Valg af revisor og revisorsuppleant

Henrik Mikkelsen blev genvalgt som revisor.

Birger Hagstrøm blev genvalgt som revisorsuppleant.

8. Eventuelt

JW indledte punktet med at sige en stor tak til Torben Winther Jensen for indsatsen som holdturneringsleder gennem to år. Selv om der havde været udfordringer undervejs, kan vi i høj grad takke Torben for, at det har været muligt at spille holdskak de seneste to sæsoner. Torben havde endvidere været en god og behagelig samarbejdspartner i bestyrelsen, og der er en lille erkendtlighed på vej til Torben fra bestyrelsen.

BH uddelte eksemplarer af en ny bog fra DSU, som John Rendboe har skrevet, og som er målrettet voksne begyndere i klubberne.

HJ efterlyste mere løbende information fra HB-møderne ud til klubberne – bare ti linjer om de vigtigste beslutninger og drøftelser ville være godt.

BH erklærede sig enig i dette og vil forsøge at sende ud efter fremtidige HB-møder.

Palle Bratholm, Roskilde (PB) mente, at holdturneringen i sin nuværende form er uattraktiv for juniorer og efterlyste en alternativ holdturnering. Det kan f.eks. være med runder i weekenderne og enten en turnering kun for juniorer eller åben for alle men med fokus på juniorspillere.

Carsten Pedersen (CP) erklærede sig positiv, men nævnede også, at man kommer til at bevæge sig på en tynd linje i forhold til ressourcer i form af frivillig arbejdskraft, hvis man skal spille kampene i weekender.

JW oplyste, at Allerød har planer om at kontakte Hillerød for at arrangere en juniorholdkamp, og at den måske kunne udvides til flere klubber.

Der udspandt sig herefter en længere debat om en mulig C-række for juniorer med mange gode råd til den nye holdturneringsleder. Bl.a. muligheden af to C-rækker, heraf en med spilletermin i weekenderne, mulighed for at spille i begge rækker, mere uformelle regler for C-rækken, samt praktiske forhold om betænkningstid og værtsklubber.

Dirigenten rundede denne del af diskussionen af med at fastslå, at holdturneringslederen bestemmer.

TL opfordrede til at springe runden i december over, hvis der i holdturneringen skal spilles færre runder end 7 i nogle af rækkerne.

RW efterlyste, at der organiseres dommerkurser og juniorlederkurser, samt at det synliggøres, hvor og hvordan man kan tage dem.

TL nævnede, at der også er brug for at få uddannet flere IA'ere og FA'ere.

Dirigenten rundede af med at takke for god ro og orden, og formanden takkede dirigenten for god mødeledelse.

Delegeretmødet afsluttet kl. 20.35.

Jakob Werner
Referent